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PROTOKOŁ Nr VII/2011 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 kwietnia 2011 roku 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  czternastu radnych Rady Gminy              -  nie obecny M. Mnich 
                                                                         s późnieni: I. Tabaka – 1020   
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e)  Dyrektor GOK                                            -  Anna Pietrzak 
f) Kierownik OPS                                           -  Krystyna Szustak 
g)  Radca Prawny                                           -   Edyta Zubka 
 
Porządek obrad: 
 
      1.   Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z  VI sesji Rady Gminy VI kadencji, 

2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty 
b ) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

4. Przedłożenie raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Dębnica Kaszubska. 

5. Przedłożenie sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla 
Gminy Dębnica Kaszubska.  

        6.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica  
                Kaszubska z dnia 18.04.2011 r. .  

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2011 – 2021, 
b) zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 
c) zasad i trybu umarzania, odraczania terminu zap łaty oraz rozkładania na 

raty wierzytelności Gminy Dębnica Kaszubska oraz gminnych jednostek 
organizacyjnych z tytułu należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawnych i niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 
publiczno-prawnym a także wskazania organów lub osób do tego 
uprawnionych, 

d) ustalenia odpłatności za świadczenia przedszkola publicznego w Dębnicy 
Kaszubskiej, 

      8.  Interpelacje radnych.  
9.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
10.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 
11. Zamknięcie obrad.   
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Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady 
Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1005 w Sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na 
sesję Rady Gminy. 
         
b/ 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego 
porządku obrad. 
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.  
 
c/  
 Do protokołu nr VI z  sesji Rady Gminy, z dnia 30.03.2011 r.   uwag nie 
wniesiono.  W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 
przeciw, 0 wstrzymujących /.  
 
Ad 2 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 30 marca 2011 r. do  
26 marca  2011 r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.   
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad 
sprawozdaniem, jednocześnie poinformowała, że od następnej sesji pytania 
dotyczące sprawozdania Wójta będą zadawane w wolnych wnioskach i zapytaniach. 
Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, jakiego zakresu prac dotyczą zmiany 
w projektach na budowę świetlico-remiz?  
Wójt poinformował, że między innymi rezygnacji z położenia polbruku wokół tych 
obiektów. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 31.03. 2011 r. do 26.04.2011 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
uchwał. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania z wykonania uchwa ł. 
       
Ad 3 
  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących 
Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu we własnym 
gronie, w którym uczestniczyli także działacze sportowi z terenu Gminy.  
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Poinformowała, że jest wola, by powołać Gminną Radę Sportu. N tym samym 
posiedzeniu we własnym gron ie omawiano ponadto materiały na dzisiejszą sesję. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem  
Komisji. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czym miałaby się zajmować Rada 
Sportu? 
E. Fryckowska poinformowała, że zadania dla tego organu zostaną ustalone po jej 
powołaniu.  
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
 
b/ 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach.  
Na jednym posiedzeniu komisja przeprowadziła kontrolę Gimnazjum. Z wynikami 
kontroli zapozna Radę na następnej sesji. Na kolejnym posiedzeniu opiniowano 
materiały na dzisiejszą sesję. Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła 
dyskusje nad sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
 
c/ 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, 
że komisja spotkała się na trzech posiedzeniach, Na dwóch posiedzeniach 
członkowie komisji analizowali stan oświetlenia i dróg na terenie gminy. Były to 
posiedzenia wyjazdowe. Na trzecim posiedzeniu cz łonkowie komisji opiniowali 
materiały na dzisiejszą sesję.   
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do 
przedstawionego Planu Pracy i sprawozdania. 
Radny P. Pałubicki poprosił o szczegółowe informacje dotyczące analizy stan u 
oświetlenia i dróg na terenie gminy. 
K. Żukowski zapoznał radnych z treścią protokołu z tych posiedzeń. / Protokoł 
dostępny na stronach BIP oraz w aktach komisji/. Ponadto poinformowa ł, że komisja 
widzi potrzebę budowy spowalniaczy na ulicy Sawickiej. Natomiast uważa, że nie ma 
takiej potrzeby na ulicach Fabryczna i Jagie łły. 
Wójt  zauważył, że budowa nowych punktów świetlnych jest zadaniem długofalowym. 
Uważa, że należy opracowywać dokumentację i mieć ją gotową. Nigdy nie wiadomo 
kiedy będzie potrzebna. Dokumentacja jest ważna przez 3 lata. Ponadto 
poinformował, że gościł Starostę, który obiecał, że do świąt miał być przeprowadzony 
remont dróg do Podwilczyna i w Budowie. Ekipa rozpoczęła prace, jednak została 
przerzucona na inny odcinek nie w naszej Gminie i ma przyobiecane, że ten remont 
zostanie zakończony przed 3 maja.  
Radny A. Ślipek uważa, że firmy remontowe winny zmienić technologię, gdyż ta 
stosowana dotychczas nie zdaje egzaminu. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że Komisja mówiąc o projektach, ma na myśli to, ze nie 
zamawiać nowych dopóki nie zostaną wykonane te punkty, na które jest gotowa 
dokumentacja i są zaplanowane do realizacji. 
Radny M. Olech zauważył, że dokumentacja jednego punktu świetlnego to koszt 200 
tys. zł.   

 



 4

Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że Radni otrzymali 
Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska 
celem zapoznania się / załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają uwagi do 
przedłożonego dokumentu. 
Radni nie wnieśli uwag do Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Dębnica Kaszubska. 
 
Ad 5 
 
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że Radni otrzymali 
Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Dębnica 
Kaszubska  celem zapoznania się /załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem czy Radni mają uwagi 
do przedłożonego sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla 
Gminy Dębnica Kaszubska. 
 
Ad 6  
 
  Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady 
Agnieszkę Łomżę o przedstawienie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska z dnia 19.04.2011 r.   
Wiceprzewodnicząca Agnieszka Łomża przedstawiła plan zbywania nieruchomości 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. (załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji i poprosi ła Przewodniczących o podanie 
opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują plan. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują plan w zakresie zbycia mienia, natomiast w zakresie 
nabycia negatywnie. Poinformował, że ta decyzja podyktowana jest faktem, że w 
poprzedniej kadencji odmawiano mieszkańcom przejęcia do zasobu mienia 
gminnego gruntów, które są drogami. Podtrzymuje stanowisko, ze należy ustalić 
zasady nabywania dróg do zasobu gminnego. Nie chce by w łaściciele działek, 
którym odmówiono mieli pretensje do Radnych o nierówne traktowanie.   
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, 
że członkowie komisji podzielają zdanie Komisji Rewizyjnej w tym temacie. 
Radny P. Pałubicki zgłosił wniosek, by w Planie zbywania i nabywania 
nieruchomości z dnia 19.04.2011 roku pozostawić tylko zbywanie, a wykreślić 
nabywanie.  
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają  
dodatkowe uwagi do planu?  
Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego Planu.     
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem do 
przedłożonego Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 19.04.2011 r. z pominięciem nabywania nieruchomości. 
           W wyniku głosowania wniosek do Planu zbywania nieruchomości na 
terenie Gminy został przyjęty   (13 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący).  
 
Radny P. Pałubicki wnioskuje, by oddzielnie przedk ładać Radzie Gminy Plan 
zbywania i Plan nabywania. 
 
Ad 7 
 
a) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmiany uchwały 
Rady Gminy w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2011-2021. 
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały  
( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
o podanie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski  poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14  za, 0 wstrzymujących, 
0 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
b) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Dębnica Kaszubska na 2011 rok. 
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały  
( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
o podanie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski  poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13  za, 1 wstrzymujący, 
0 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
c) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zasad i trybu 
umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty wierzytelności Gminy 
Dębnica Kaszubska oraz gminnych jednostek organizacyjnych  
z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych i 
niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym a także 
wskazania organów lub osób do tego uprawnionych.  
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały  
( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
o podanie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski  poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14  za, 0 wstrzymujących, 
0 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
d) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego 
Agnieszkę Łomżę  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie ustalenia 
odpłatności za świadczenia przedszkola publicznego w Dębnicy Kaszubskiej. 
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża  odczytała projekt uchwały  
( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł Przewodniczących 
o podanie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski  poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13  za, 0 wstrzymujących, 
1 przeciw/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Ad 8 
 
  Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś zapoznała Radnych z treścią 
odpowiedzi, jaka wpłynęła na złożoną na poprzedniej sesji interpelację, Radnej  
E. Fryckowskiej. Zwróciła się z zapytaniem, czy Radna jest usatysfakcjonowana  
z odpowiedzi. 
Radna E. Fryckowska poinformowała, że przyjmuje treść odpowiedzi. Wnikliwie się z 
nią zapoznała. Jest natomiast zbulwersowana zarzutami stawianymi jej przez p. 
Dyrektor Gimnazjum. Jest jej przykro. W treści interpelacji nie zarzucała żadnych 
zaniechań ze strony nauczycieli.   
 
Ad 9 
 

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do Biura Rady w dniu 28 
marca 2011 roku wpłynęło pismo Pana Roberta Pietrzaka zam. Dębnica Kaszubska 
z dnia 28.03.2011 roku, w którym zarzuca naruszenie prawa przy podejmowaniu 
uchwały V/25/2011 z dnia 23.02.2011 roku przy rozpatrywaniu skargi na dzia łalność 
Wójta. Zapoznała Radnych z jego treścią. (kserokopia załącznik nr 10 do protokołu). 
Ponadto poinformowała, że pismo zostało przekazane Komisji Rewizyjnej do 
ponownej analizy stanu faktycznego. 
Radny P. Pałubicki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przypomniał, że skarga 
Pana Pietrzaka na działalność Wójta na poprzedniej sesji zosta ła uznana za 
bezzasadną. Obecnie wpłynęło kolejne pismo. Komisja ponownie przeanalizowa ła 
sprawę. Stwierdzono, że pisma wpływały od Jerzego i Roberta Pietrzaka. Zapozna ł 
Radnych z treścią przygotowanej odpowiedzi. 
Radca Prawny zauważyła, że ten Pan zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 
wykonał krok, by zaskarżyć cytowaną uchwałę do Sądu. Tym pismem wystąpił z 
wnioskiem o usunięcie naruszenia prawa. Jeżeli Radni zgadzają się z treścią 
zaproponowanej przez Komisję Rewizyjną odpowiedzi na pismo, to podpisać je 
powinna  Przewodnicząca Rady. Na to pismo nie trzeba mu odpowiadać. 
Radny P. Pałubicki prosi, by Rada przegłosowała odpowiedź. 
Radny I. Ziółkowski zauważył, że Pan Robert Pietrzak nie jest stroną w tej sprawie. 
Stroną jest Pan Jerzy Pietrzak – ojciec Pana Roberta. 
 Radny K. Badowski zauważył, że z przedstawionej dokumentacji wynika, że 
odpowiedzi były wysyłane, są zwrotki.  
Przewodnicząca Rady J. Karaś prosi, by pamiętać, że Pan Pietrzak zarzuca nam, że 
uchwała jest zła, że podjęto ją z naruszeniem przepisów. Przekaza ła pismo 
ponownie do Komisji Rewizyjnej celem przeanalizowania powtórnego tej sprawy i 
wyrażenia stanowiska, czy podtrzymują stanowisko zawarte w uchwale, czy je 
zmieniają.  
Radny A. Ślipek  prosi, by pomóc mieszkańcom tej miejscowości. Prosi by wyjaśnić 
im, co leży w gestii naszej Rady Gminy, a co w kompetencji Starostwa. Jego 
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zdaniem mieszkańcy tej miejscowości mają krzywdę. Nie wiedzą co z tym dalej 
zrobić. 
Radca Prawny poinformowała, że Rada oraz Wójt muszą działać w granicach 
kompetencji. Rozpatruje się konkretne sprawy. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Pan Robert Pietrzak otrzyma na 
złożone pismo odpowiedź zaproponowaną przez Komisję Rewizyjną.     
 Radny M. Olech prosi, by zwrócić uwagę na uporządkowanie terenu wokół 
Gimnazjum. Jednocześnie uważa, że przy wykonywanych pracach nie zatrudnia się 
kompetentnych osób.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że w trakcie pobytu członków komisji na kontroli nie 
zauważył tam bałaganu. W tym czasie był wynoszony sprzęt, który był przeznaczony 
do złomowania. 
Radny M. Olech zauważył, że chodzi mu o porządek za płotem ( okolice lasku), gdyż 
jest tam wiele odpadów z przeprowadzanego remontu.  
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, na jakim etapie są prace w 
budynku, który ma być przeznaczony dla szkoły podstawowej? 
Wójt poinformował, że prace są już na ukończeniu. Pomieszczenia na I piętrze są już 
gotowe. Obecnie oczekujemy na odpowiedni materia ł do dalszych prac. 
Jednocześnie zauważył, że brakuje fachowców do wykonywania niektórych prac np. 
kładzenia glazury. Uważa także, że nie wszyscy zatrudnieni wykazują się 
rzetelnością w wykonywanych pracach. 
Radna I. Tabaka zaprosiła wszystkich Radnych na święto szkoły. Poprosiła Wójta o 
dopilnowanie, by uzupełniono brakującą pokrywę na studzience telekomunikacyjnej. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej są pod 
wrażeniem wykonanej pracy w starej części Gimnazjum. Uważa, że została tam 
zrobiona dobra-porządna robota. Ma także nadzieję, że od września będą się już tam 
odbywać zajęcia dydaktyczne. Są tam może trochę za wąskie korytarze, ale będzie 
tzw. wolna sala. Zapewniono łatwy dostęp do stołówki zarówno dzieciom z 
podstawówki jak i z gimnazjum. 
A. Ślipek zwrócił się do Wójta z prośbą, by pomóc mieszkańcom Niemczewa w 
sprawie uporządkowania terenu po prowadzonych pracach przy budowie kanalizacji 
oraz usunięciu wszystkich usterek. Uważa, że należy im wskazać drogę dochodzenia 
roszczeń. Prosi także o bieżący remont drogi powiatowej na odcinku Budowo – 
Jawory. 
Wójt poinformował, że właściciel jeziora w Niemczewie został ukarany. Mieszkania 
są na tym samym poziomie co jezioro. Ponownie wezwano właściciela do wykonania 
prac na swojej nieruchomości. Tam woda nie ma gdzie spływać. Taki sam problem 
występuje w Podwilczynie. Tam mieliśmy spotkanie z mieszkańcami. Droga przez 
Budowo będzie naprawiona przed świętami majowymi. 
Radny I. Ziółkowski uważa, że należy podjąć kroki w celu zbycia lub ze złomowania 
starych samochodów (BUS i Mitshubisi), które stoją na placu przy Gimnazjum. 
Wójt poinformował, że prowadzone są czynności w tym przedmiocie. Dokonano 
wyceny, jednak za tę cenę brak nabywców.  
Radny A. Ślipek zaprosił Radnych na 03.05 do Budowa na otwarcie świetlicy 
wiejskiej po remoncie. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie jest obecnie budowa drogi 
w Grabinie? 
Wójt poinformował, że obecnie, z uwagi na trwające prace w Budowie przy 
utwardzeniu placu przy świetlicy, prace zostały wstrzymane. Dokończenie prac w 
Grabinie nastąpi po wekendzie majowym. 
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Radny K. Żukowski zwrócił się z pytaniem, kto uczestniczył w tym spotkaniu, czy jest 
jakaś notatka z jego przebiegu? Prosi także o informację, czy wszyscy mieszkańcy 
mają podpisane umowy – jeżeli nie, to co dalej? 
Wójt poinformował, że w spotkaniu uczestniczył wykonawca, inspektor nadzoru, 
pracownik ZGK, sołtys. Z tego spotkania jest sporządzony protokół. Jest to nowa 
inwestycja, są uwagi i zastrzeżenia. Nie może tak być, by z kanalizacji wyciągać 
części stałe. Jest kilka spraw konfliktowych. Obecnie toczą się sprawy sądowe, ma 
nadzieję, że wszystko uda się w najbliższym czasie zakończyć.  
Radna B. Stachowicz zwróciła się z pytaniem, czy już wiadomo, czy NORD 
EKSPRES przywróci kurs w niedzielę?  
Wójt poinformował, że ma na dzisiaj umówione spotkanie z p. Rachwalskim w tej 
sprawie. Jak tylko przyjedzie, to zaprosi go na sesję. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, czy już jest znany termin  remontu 
świetlicy w Podolu Małym? 
Wójt poinformował, że ogłoszono przetarg na wykonanie tych prac.  
P. Rachwalski – przedstawiciel NORD EKSPRES poinformował, że bez dodatkowych 
środków z budżetu gminy nie będzie żadnego kursu w niedzielę do Słupska z 
wnioskowanego terenu. Te tereny są mało zaludnione. Można rozważyć taką 
możliwość przy dofinansowaniu kwotą 2,5 tys. miesięcznie. Są małą firmą i przy 
obecnych cenach paliwa są zmuszeni zawieszać kursy. 
Radna B. Stachowicz zauważyła, że mieszkańcom zależy tylko na tym jednym kursie 
w niedzielę, gdyż dojeżdżają do pracy na nocne zmiany. Ten kurs mimo, że nie jest 
rentowny, jest społecznie potrzebny. Uważa, że większość kursów na tej trasie jest 
rentowna. 
Radna B. Sowińska zauważyła, że wcześniej dano mieszkańcom nadzieję, że ten 
kurs może uda się przywrócić. 
P. Rachwalski zauważył, że miasto Słupsk do komunikacji dokłada corocznie 25 mln. 
zł., natomiast Starostwo Powiatowe nic nie dop łaca. Tym kursem jeżdżą 2 – 3 osoby. 
Doskonale rozumie mieszkańców, ale ktoś musi pokrywać różnice pomiędzy 
wpływami z biletów a kosztem kursu (ceny paliwa, p łaca kierowcy, amortyzacja 
sprzętu). W obecnej sytuacji ekonomicznej przedsiębiorstwa nie stać na wymianę 
sprzętu. Tabor, który posiadają, jest przestarzały. Likwidacja kursów i ich 
zawieszanie to dla nich także ból, ale o tym decydują względy ekonomiczne. 
Rozumie, że są to kłopoty, ale należy się z nimi zmierzyć. Przedsiębiorstwa PPKS 
także mają straty i zawieszają duże ilości kursów. Obecnie ustawodawca scedowa ł 
na samorząd organizację transportu publicznego nie wskazując źródeł pokrycia tej 
działalności. Obecnie jego przedsiębiorstwo stoi przed dużą redukcją kursów, nie wie 
jak to będzie wyglądać w przyszłości. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, czy nie można zawiesić jednego 
kursu w sobotę i w to miejsce uruchomić ten niedzielny? Uważa, że można także na 
tę trasę wysyłać mniejsze autobusy.  
P. Rachwalski poinformował, że nie widzi takiej możliwości. Uruchomienie kursu to 
dodatkowy człowiek, tabor. Uważa, że ta linia powinna być dawno zlikwidowana  
Niektóre kursy do Czarnej Dąbrówki są utrzymywane dzięki dopłacie jednego z 
funkcjonujących tam zakładów.  Poinformował, że zimowe utrzymanie dróg na tym 
terenie także pozostawia wiele do życzenia. W okresie zimowym jest największy 
problem ze świadczeniem usług. Uważa, że w związku ze złą koniunkturą 
przedsiębiorstwa świadczące usługi przewozowe w tym także PPKS będą miały 
problemy. Obecnie przedstawi ł Wójtowi nową ofertę swojego przedsiębiorstwa. 
Na tym zakończono dyskusję na ten temat. 
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Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęły odpisy 
wyroków z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gdańsku z dnia 11 kwietnia 
2011 Sygn. Akt II SA./Gd812/10  w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr 
XLV/304/2010 z dnia 17 czerwca 2010 roku w przedmiocie uchwalenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Dębnica Kaszubska dla terenu w rejonie miejscowości Skarszów Górny gm. Dębnica 
Kaszubska oraz syg. Akt II SA/Gd813/10 w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały XLV/36/2010z dnia 17.06.2010 roku w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Parku Wiatrowego „Skarszów 
Górny”.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy te decyzje nie będą miały wpływu 
na przyjętą na ostatniej sesji uchwałę w sprawie przyjęcia studium warunków i 
kierunków zagospodarowania gminy? 
Sekretarz poinformowała, że tamte uchwały obejmowały konkretny rejon – teren. 
Dotyczyły fragmentu gminy, pod konkretne zadanie. Uważa, że nie powinny mieć 
wpływu, gdyż obecna uchwała dotyczy całości Gminy. Obecnie musimy podjąć 
decyzję, czy wnosimy skargę do NSA z uwagi na upływa terminy. Przypomniała, że 
Wojewoda ma na wydanie decyzji 30 dni. Jednak przy uchwa łach dotyczących 
planów czy studiów nie zawsze mieści się w terminie. Obecnie też jeszcze nie mamy 
decyzji w sprawie naszego studium. Dzwonimy dowiadujemy się. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do biura rady wpłynęły także 
pisma z Ośrodka Pomocy Społecznej. 
- Pierwsze  z dnia 08.04 w sprawie pomocy przy wskazaniu pomieszczeń na 
składnicę akt (OG.0004.23.2011). 
Wójt poinformował, że ten temat jest już załatwiony. 
- Drugie pismo z dnia 07. 04 w sprawie poprawy warunków pracy pracowników 
Ośrodka Pomocy Społecznej (OG.0004.24.2011). 
Wójt poinformował, że warunki pracy pracowników poprawią się z chwilą 
zakończenia trwającego remontu ośrodka zdrowia. Po remoncie wszystkie gabinety 
będą mieściły się w budynku parterowym i obecnie zajmowane gabinety zostan ą 
przekazane na potrzeby pracowników OPS. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że wpłynęła także odpowiedź Wójta 
Gminy na zalecenia pokontrolne z rekontroli przeprowadzonej przez Regionaln ą Izbę 
Obrachunkową. ( OG.004.25.2011). 
Wójt poinformował, że Wojewoda, jako strona, nie dochodzi zwrotu środków 
wydatkowanych na kurs członków Rad Nadzorczych. Do czasu pełnego wyjaśnienia 
sprawy nie będzie dochodził ich zwrotu od pracowników. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że w dniu 20.04. uczestniczyła 
wspólnie z Przewodniczącym Rady Powiatu Panem Ryszardem Stusem w  
konwencie Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów RP w Warszawie. Konwent 
dotyczył projektu ustawy o wzmacnianiu udzia łu mieszkańców w samorządzie 
terytorialnym, współdziałaniu gmin, powiatów i województw oraz o zmianie 
niektrórych ustaw. Przekazała Radnym stanowisko w tej sprawie (OG.0004.26.2011).  
Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poinformowała radnych, że w dniu 11 maja 
zostanie zorganizowane szkolenie radnych w sprawach organizacyjnych, tj. 
przygotowanie porządku sesji, sprawy regulaminowe, dyscyplinujące. Prosi także, by 
w szkoleniu uczestniczyły osoby z urzędu, które są odpowiedzialne za 
przygotowywanie uchwał. 
Radna E. Fryckowska poinformowała Wójta, że nic się nie zmieniło w sprawie 
naprawy barierek przy rzeczce na ulicy Sportowej. Ponownie prosi o interwencję w 
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tej sprawie. Prosi także o podanie zamierzeń w sprawie remontów w budynkach 
oświatowych na bieżący rok. 
Wójt poinformował, że w tym okresie jest bardzo dużo zadań do realizacji na terenie 
całej gminy. Brakuje rąk do pracy. Wszystkie zgłoszenia usuwane są przez 
pracowników ZGK oraz osoby zatrudnione w ramach prac publicznych. Obecnie 
zatrudniamy 10 pracowników. Staramy się usuwać wszystkie bolączki, ma nadzieję, 
że w niedługim czasie zostanie ta barierka naprawiona.  Odnośnie remontów w 
obiektach oświatowych poinformował, że po wykonaniu prac w starej części 
Gimnazjum pracę będą realizowane w budynku szkoły podstawowej w Dębnicy 
Kaszubskiej. W pierwszej kolejności będą wykonywane prace termoizolacyjne. Do 
wymiany planuje się także sieć CO wraz z piecem oraz przebudowę węzła 
sanitarnego. Ma nadzieję, że do końca wakacji znikną toalety zewnętrzne. Budynek 
szkoły w Dębnicy jest jednym z najgorzej wyglądających w całej gminie. 
Radna E. Fryckowska zaprosiła wszystkich Radnych na opóźnione święto szkoły, 
które odbędzie się 13 maja i będzie  połączone z otwarciem kompleksu sportowego 
przy szkole. 
Radna I. Tabaka prosi o wykładziny na hol do szkoły w Motarzynie. 
Wójt poinformował, że ten temat zostanie załatwiony po wybudowaniu sali 
gimnastycznej przy tym obiekcie. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, jak Wójt widzi wykonanie termoizolacji na 
budynku szkoły w Dębnicy Kaszubskiej. Uważa, że budynek straci urok na zewnątrz. 
Zwrócił się także z pytaniem, czy budowa toalet w budynku będzie wykonana przy 
tych wszystkich pracach?  
Wójt poinformował, że termoizolacja tego budynku to przede wszystkim wymiana 
sieci CO. Na zewnątrz nic nie ulegnie zmianie, będzie tam wykonana termoizolacja 
pozioma. Odnośnie toalet Wójt poinformował, że jest to część planowanego remontu. 
Radna E. Fryckowska zauważyła, że Wójt już wcześniej obiecał, że 01.09 nie będzie 
już śladu po obecnych toaletach na zewnątrz. 
Radny I. Ziółkowski poinformował, że wpłynęło pismo z Komendy Wojewódzkiej 
Policji w sprawie zasadności istnienia Posterunku w Dębnicy Kaszubskiej. 
Nieoficjalnie wie, że ten Posterunek planowany jest do likwidacji. Zadania ma przejąć 
I lub II Posterunek w Słupsku. Taka decyzja motywowana jest między innymi tym, że 
gro pracujących funkcjonariuszy dojeżdża ze Słupska. Prosi, by podjąć działania w 
celu utrzymania tej placówki.      
Wójt zauważył, że każdy nowo przychodzący Komendant chce się wykazać w pracy i 
rozpoczyna od reorganizacji. Uważa, że likwidacja tego posterunku pozbawi 
mieszkańców Gminy poczucia bezpieczeństwa. Każda interwencja przedłuży się w 
czasie. Interwencje funkcjonariuszy miejscowych są dużo tańsze niż ze Słupska. 
Będzie ten temat wyjaśniał. 
Radna B. Sowińska zwróciła się z pytaniem, czy Wójt zapoznał się już z pismem 
Pana Samborskiego dotyczącym funkcjonowania plaży nad jeziorem w Dobrej? Czy 
może Wójt powiedzieć, jakie są zamierzenia w tej sprawie, czy jakieś prace będą 
wykonywane? Z informacji jakie jej przekazano wynika, że ten Pan proponuje 
powiększenie plaży przez nawiezienie piasku, ustawienie znaku zakazu wjazdu 
samochodami na plażę oraz wytyczenie  parkingu. 
Wójt poinformował, że spotka się z Panem Samborskim w tej sprawie. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z pytaniem, kiedy będzie budowany wodociąg z 
Maleńca do Gogolewka? 
Wójt poinformował, że oczekuje na podpisanie umowy na realizację tego zadania z 
Urzędem Marszałkowskim. W pierwszej wersji miał być wykonany w ramach naszych 
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środków, ale pojawiła się możliwość dofinansowania, więc uważa, ze warto 
skorzystać. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy dokumentacja przetargowa na 
realizację remontu świetlic jest już przygotowana oraz kiedy nastąpi realizacja tych 
zadań?  
Wójt poinformował, że dokumentacja przetargowa jest w trakcie przygotowywania a 
rozpoczęcie prac ma nastąpić około  lipca. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy wszyscy mieszkańcy Motarzyna 
podpisali umowy końcowe – rozliczające na kanalizację? 
Wójt poinformował, że umowy są w trakcie dostarczania. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy wszyscy podpisali umowy na 
wykonanie przyłączy do kanalizacji? 
Wójt poinformował, że te wszystkie prace są na etapie dopinania. Inwestycja nie jest 
jeszcze odebrana. Po końcowym odbiorze temat będzie finalizowany. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, jaki termin ma wykonawca terenu na 
uporządkowanie terenu po inwestycji. Ludzie mają wiele zastrzeżeń do tych prac.  
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem, jak będzie przebiegał przydział mieszkań 
w budynku socjalnym w Borzęcinie i kiedy on będzie się odbywał.   
Wójt poinformował, że zakończenie tej inwestycji planowane jest na koniec maja. Do 
tematu zasiedlenia będziemy mogli przystąpić dopiero po odbiorze tego budynku. Do 
tego celu powołana jest komisja. Jest świadom tego, że zbyt wiele osób robi sobie 
nadzieję na otrzymanie mieszkania. My jako samorząd także mamy w tym zakresie 
zadania. W pierwszej kolejności musimy zabezpieczyć mieszkania dla osób z 
orzeczoną eksmisją, powracających z domów dziecka, więzień. Mieszkań w naszym 
zasobie jest niewiele a potrzeb dużo. Radni także będą włączeni do pracy w tej 
komisji. Wiele osób sądzi, że im się mieszkanie należy. 
K. Szłapa – Sołtys wsi Podole Małe prosi o dowiezienie do Podola kruszywa, które 
zostanie wykorzystane do zasypania do łów na drodze. Droga wiodąca przez wieś 
jest w bardzo złym stanie. Prosi, by to kruszywo złożyć w jednym miejscu, a 
mieszkańcy sami we własnym zakresie je rozwiozą i naprawią drogę. 
Wójt poinformował, że aktualnie kruszywo jest rozwożone po Gminie. Da transport z 
ZGK i dowiezie to kruszywo do Podola Małego. Zostanie ono zgromadzone co 
kilkadziesiąt metrów. Cieszy się, że mieszkańcy chcą sami zająć się wykonaniem 
najpilniejszych prac na drodze, gdyż wie, że jest ciężko zmobilizować mieszkańców 
do prac na swoim terenie. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że to kruszywo, którym dysponuje urząd, jest trochę za 
grube. Uważa, że powinno być drobniejsze, gdyż łatwiej wtedy je rozprowadzić. 
Uważa, że należało by ponownie skorzystać z małej kruszarki. 
Wójt uważa natomiast, że należy te prace drogowe wykonywać przy użyciu walca, 
który dobrze ubije miejsca, w których zostanie ono po łożone. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że była umowa, że taka mała kruszarka miała być 
zakupiona do ZGK. 
Radny A. Ślipek proponuje do wykonywania napraw dróg gminnych gruntowych 
wykorzystywać piasek gliniasty. 
Radny B. Badowski zauważył, że nie wie, jak będzie wyglądała wyremontowana 
droga do Mielna. Prosi, by jeszcze raz wykonać tam prace utwardzające walcem w 
celu lepszego ubicia. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że prace wykonane na ulicy Fabrycznej 
nie zdały egzaminu. Uważa, że tam także należy wykonać prace ubijające. 
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Radny P. Pałubicki zauważył, że Nadleśnictwa przy wykonywaniu dróg z kruszywa 
używa zagęszczacza.  
 
Ad 10 
 
 Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 1345 dokonała 
zamknięcia obrad VI sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.  
 
Protokołowała:                                                                                         
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                      Przewodnicząca 
                                                                                                                                Rady Gminy  
 
                                                                                                                          / -/Jadwiga Karaś                                                                
       

 


